
Protok6l nr XXXIII/09

z XXXIII sesji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo 227 maja 2009 roku.

Obrady prowadzil Przewodniczqcy Rady Miasta i Gminy Czerniejewo Tadeusz Szymanek.

Miejsce obrad: sala sesyjna Urzgdu Miasta i Gminy Czerniejewo, ul. Poznariska 8.

1. Otwarcie sesji.

Przewodni czqcy Rady otworzyl )O(XIII sesjE Rady Miasta i Gminy Czerniejewo o godz. 1600,
pnywitalPanie i Pan6w Radnych, PaniqBurmistrz DanutE Grychowsk4 ZastgpcE BurmistrzaPana
Zbigniewa Sujaka, Pana Jana Lewandowskiego Prezesa Przedsigbiorstwa Wodoci4g6w i

fanalizacji w GnieZnie, Radnego Sejmiku Wojew6dzkiego KrzysrtofaKaletg, Radnego Powiatu

GnieZnieriskiego Pana Rajmunda G4siorka, dyrektor6w jednostek organizacyjnych i kierownik6w
jednostek orgiizacyjnych, Paristwa Sohys6w (lista obecno1ci - stanowi zal. nr I), przedstawicieli
ptuty, rodzic6w, przidstawiciela do Izb Rolniczychi Wiceprzewodniczqcego Mlodziehowej Rady

Miasta i Gminy Czerniejewo.

2. Stwierd zenie lcworum.

przewodniczqcy Rady stwierdzil, 2e na sesji, wg listy obecnoSci, jest obecnych 14 Radnych - lista

obecnoSci - stanowi zal. nr 2. Brak Radnego S. Przybylskiego (usprm,viedliwienie stanowi zal. nr

.3). Rada byla wtradna do podejmowania decyzJi i uchwal.

3. Przedstawienie porzqdku obrad.

Panj Burmistrz zabieraj4c glos zlozyla wniosek o wycofanie zpotzqdku obrad projektu uchwaly w

sprawie ustalenia wysokoSci oplat stanowi4cych czqsciow4 rekompensatE za uslugi Swiadczone
przez publiczne przedszkola samorz4dowe na terenie gminy Czerniejewo. Spowodowane jest to

iy^, iZ zaistniala koniecznoSd konsultacji projektu tej uchwaly w biurze Nadzoru Wojewody

Wielkopolskiego, z uwagi na to, 2e orzeczrictwo w tej kwestii jest bardzo t62ne, w zwiryku z

czym, iist naaa vtyrazi tak4 wolE to ponownie bqdzie rozpatrywany taki projekt uchwaly, na

posiedzeniu Komisji w czerwcu

Pierwotny porz4dek obrad stanowi zalqcznik nr 4.

przewodniczqcy Rady poprosil o przeglosowanie wniosku, czyli usuniecie z porz4dku obrad

punktu 11.

Rada 14 glosami ,,za" w glosowaniu jawnym ptzyiptawniosek.

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady przedstawil zebranym zmieniony porz4dek obrad - jego treit

stanowi zal. nr 5.

Rada 14 glosami ,,zt'przyjglaporuqdek obrad.

przewodni czqcy Rady powital przybylego na sesjE Starostg Powiatu GnieZnieriskiego Pana

lk zy sztofa O strowskie go.

4. Przyjgcie protokol6w z obrad poprzednich sesji.

przewodniczqcy Rady nadmienil, 2e wszyscy Paristwo Radni otrzymaliprotok6l zobtad
poprzedniej sesji i do wczoraj nie wplyngly aadne uwagi do protok6lu.

NastEpnie Przewodni czqcy Rady poprosil o przyjEcie bez odczytywania protokolu nr XXXII/O9

z22kwietnia 2009 roku.



Rada 14 glosami ,,za'' protok6Nprzyjgla.

Przewodniczqcy Rady powital Pana Juliusza Trojanowskiego wiceprezesa GARG.

5.Informacja Przewodnicz4cego Rady o dzialaniach podejmowanych w okresie
mipdrysesyjnym.

Przewodniczqcy Rady zNo2yN. informacjq z dzialalnofici - jej treit stanowi zal. nr 6.

6. Sprawozdanie z dzialalnoSci Burmistrza w okresie mipdzysesyjnym, zrllaszcza
z wykonania uchwal Rady i realizacji wniosk6w.

Pani Burmistrz skladajec sprawozdanie z ostatniej sesji powiedziaNa,2e na 1rzydziesta druga sesja
Rady Miasta i Gminy Czemiejewo odbyta si922 kwietnia 2009r. w sali sesyjnej Urzpdu.

Rada uchwalila wszystkie zaproponowane uchwaly, kt6re po podpisaniu zostaly dostarczone Panu
Wojewodzie do Wydzialu Nadzoru 27 kwietnia tego roku. Uchwaly do publikacji w Dzienniku
Urzgdowym Wojew6dztwa Wielkopolskiego r6wniez 27 kwietnia br. dostarczono do redakcji
Dziennika Urzgdowego.

Wszystkie podjpte uchwaly zostaLy zamieszczone na stronie internetowej UrzEdu i wywieszone na
tablicy ogloszeri w Urzgdzie. Uchwaly posiadaj4 r6wnie2 merytoryczni pracownicy do realizacji, a
ponadto:

- uchwala w sprawie udzielenia absolutorium za 2008 rok Burmistrzowi Miasta i Gminy
Czemiejewo zostalaprzekazana do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu

- odnoSnie uchwaly w sprawie przyjEcia regulaminu v'rynagradzania nauczycieli zatrudnionych
w szkolach i plac6wkach o5wiatowych, dla kt6rych organem prowadzqcym jest gmina
Czerniejewo Wojewoda Wielkopolski rozstrzygnigciem nadzorczym z 14 maja 2009 roku
orzel<|. niewaZnoSd $ 9 ust. 4 i $ 14 w czESci dotyczqcej zapisu ,,2 mocq obowi4puj4ca od 1
stycznia 2009r." ze wzglgdu na istotne naruszenie prawa. Obecnie oczekujemy publikacji
uchwaly w Dzienniku UrzEdowym.

- co do uchwaly w sprawie ustalenia wysokoSci stawki procentowej oplaty adiacenckiej zty1ullu
wzrostu wartoSci nieruchomoSci spowodowanej budow4 urzqdzen infrastruktury technicznej -

po stworzeniu warunk6w do podl4czenia nieruchomoSci do urzqdzeri infrastruktury albo do
korzystania z wybudowanej drogi przystqpi siE do naliczaria oplaty adiacenckiej

- po podjpciu uchwaly w sprawie wyru2enia zgody na odstqpienie od obowi4zku przetargowego
trybu zawarcia umowy dziefiav'ry Burmistrz zawarl umowe z Polska Telefoni4 Cyfrow4 GSM
na okres 10 lat, na dotychczasowych warunkach odplatnoSci

- uchwaly w sprawie: przeprowadzenia konsultacji z mieszkafucami solectwa Goraniec w
przedmiocie utworzenia dw6ch solectw: Goraniec i Kosmowo oraz przeprowadzenia
konsultacji z mieszkaricami solectwa Rakowo wzglEdem zmiany okreSlenia rcdzaj6w
miejscowolci oraz ustalenia granic miejscowoSci na terenie solectwa Rakowo - na 7 dni przed
terminem konsultacji przygotowane bEdq obwieszczenia dla zainteresowanych mieszkafc6w, a
same konsultacje odbgd4 sig w czerwcu

- po podjEciu uchwaly w sprawie zarzqdzenia poboru oplaty skarbowej w drodze inkasa,
wyznaczenia inkasenta i okreSlenia wysokoSci wynagrodzenia za inkaso inkasentowi
wyplacono wynagrodzenie z tytulu pobranych wplat w wysokoSci 5Yo pobranych i wplaconych
do banku kwot oplaty skarbowej (na podstawie kwitariuszy, kt6re s4 drukami Scislego
zarachowania).

NastEpnie Pani Burmistrz poinformowala, ze w ostatnim okresie, czyli od 23 kwietnia do 27 mqa
uczestniczyla w nastEpuj 4cych spotkaniach i uroczystoSciach:



28 kwietnia w podsumowaniu obchod6w 90. rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego w
GnieZnie. UroczystoSi skladatra sig z dw6ch czgSci: odsloniEcia tablicy na ul. Sobieskiego oraz
podsumowania roku obchod6w rocznicy na terenie powiatu w Zespole Szk6l Ekonomiczno -

Odzie2owych
29 kwietnia w szkoleniu Stowarzyszenia ,,Swiatowid", natemat programu Dzialaj Lokalnie
30 kwietnia w warsztatach sztuki ludowej zrgkodziela w Dziekanowicach
3 maja w obchodach SwiEta Konstytucji 3 Maja w GnieZnie, uroczystoSd rozpoczgla sigmsze
Sw. w Katedrze GnieZnieriskiej w intencji Ojczyzny a nastgpnie pod pomnikiem Boleslawa
Chro bre go miala miej sc e uro czysto S 6 p atrioty czna
6 maja, w zwiqzku z I Archidiecezjalnym Qazdem szk6l im. Jana Pawla II, przewodniczyla
posiedzeniu kapituly, kt6ra miaLa za zadanie rozstrzygnq1 prace literackie, plastyczne i
medialne organizowane w ramach tego 4azdu

- 6 maja zorganizowano spotkanie z okazji Dnia Bibliotekarza i Bibliotek, w kt6rym
uczestniczyly pracownice Biblioteki w Czerniejewie i filii w Zydowie

- 6 majapodpisano umowQ pomigdzy Zwiqzkiem Stowarzyszeri Wielkopolski Bank Zyvr.noSci w
Poznaniu a Gminq Czerniejewo na ZywnoSd w ramach programu na ,,Dostarczame Zywnofici
dla najuboZszej ludnoSci"

- 6 maja Uczestniczytan w Zv,ryczajnym Walnym Zgromadzeniu Czlonk6w Zarzqdu
Stowarzyszenia Swiatowid z siedzib4 w Lubowie, kt6re odbylo sig o godz. 17.00 w Sali
Sesyjnej Urzgdu Gminy w tr-ubowie.

- 8 maja w finale Wojew6dzkiego Konkursu Gramatyczno- Ortografrcznego im.
Kopczyriskiego, kt6ry odbyl sig w Zespole Palacowym w Czerniejewie

- 9ma1a . oka4i uroczystoSci pn. ,,Czemiejewski Dzieri Stra?akd' uczestniczylarr
Mszy Swiptej w intencji straZak6w i ich rodzin

- 18 maja wptyngla wiadomoSi od Prezesa Zarzqdu Wojew6dzkiego Funduszu Ochrony
Srodowiska i Gospodarki Wodnej o pozytywnym wyniku oceny formalnej wniosku
preselekcyjnego projektu pod ruazwa,,Termomodemizacja obiekt6w u?ytecznoSci publicznej w
Gminie Czerniejewo". WniosekzJohony na kwotE 1.996.777,22 zt

- 20 mqa otrzymaliSmy kolejnq cieszqcqna wiadomoS6 o podjpciu przez Zarz4d Wojew6dztwa
Wielkopolskiego uchwaly o przyjpciu 19 podmiot6w na liScie rankingowej, z czego nasz
wniosek zalmqe zaszczytne 3 miejsce i uzyska dofinansowane w WRPO w wysokoSci
2.217.206 zl. Udal siq to za pomoc4 fachowoSci pracownik6w UrzEdu oraz przy wsp6lpracy
pafrstwa radnych, ktorzy udzielili delegacji do dziaNania.

- 23 maja w szkolnej imprezie zorganizowanej na okolicznoSi Dnia Matki przez mlodziel
Zespolu Szk6l Publicznych w Czerniejewie

- 23 majazorganizowala Dni Czemiejewa polqczone zv,ryAej wspomnianaimprezq
- 24 mEa w powiatowych obchodach Polskiego Stronnictwa Ludowego we WrzeSni.

UroczystoSl rozpoczpla sip msz4 3w. w koSciele we Farze Wrzesiriskiej, a nastgpnie czpSi
artystyczna w parku im. Dzieci Wrzesiriskich

- 25 maja w szkoleniu nt. "Zaruqdzanie informacj{' zorganizowanym przez Leader School
o,Meridium".

NastEpnie Pani Burmistrz przekazala informacjg, 2e przedszkole w Czerniejewie bgdzie czynne w
lipcu, azprzedszkola w Zydowie nie ma informacji.

Przewodniczqcy Rady wspomnial, 2e obchodzony jest Dzief Samorz4dowca oraz rccznica
powolania Mlodziehowej Rady Miasta i Gminy Czerniejewo.

T.Wyst4pienie Pana Krzysztofa Ostrowskiego Starosty GnieZnieriskiego

Pan Starosta zabierajqc glos podziEkowal za zaproszenie na sesjg i powiedzial, ze jest to coroczne
spotkanie, na kt6rym bpdzie zlohona relacja z pracy Starostwa przez ostatni rok. Harmonogram
pracy Zarzqdu sklada sip z nastEpuj4cych punkt6w:

Ks. Onufrego

w uroczystej

.h



1. poprawy jako5ci pracy
2. pozyskiwania Srodk6w unijnych
3. inwestycji
4. edukacji
5. sportu
6. dr6g
Nastgpnie Pan Starosta przedstawil dziatalnoS6 administracji, gdzie wiEkszoS6 wydzial6w pracuje
znacznie lepiej niz na poczqtku kadencji. Aktualnie dokonuje siE przeksztatcenia Mlodzieaowego
Domu Kultury, kt6ry byt jednostkq edukacyjnq w jednostkg kulturalnq. BEdzie to nowa jednostka,
o tym samym budZecie i docelowo bEdzie Swiadczyta bardziej bogat4 i wszechstronnq ofertE
kulturaln4. W ci4gu ostatnich 2 tygodni Starostwo dostalo zaszczytny tytul ISO 9001, nonna
zarzqdzania jakoSci4 nad kt6r4 pracowaliSmy prawie rok. Starostwo to takhe pracownicy, & w
ci4gu prawie dw6ch lat podwy2szyli5my pensje od 30 - 80 yo, bo dobrze oplacony pracownik jest
zadowolony i otwarty na problemy mieszkaric6w. Starostwo to teL mury i struktura, gdzie wlaSnie
ogloszono przetarg na rozbudowE i modernizacjg urzEdu, a prace powinny rozpoczql siE w lipcu.
R6Zne plac6wki Starostwa s4 umieszczone na terenie miasta, np. Powiatowe Centrum Pomocy
Rodzinie mieSci sig na ul. Cymsa, obsluguje osoby niepelnosprawne a jest na II pigtrze. W budynku
na ul. Sobieskiego mieSci sig kilka v,rydziat6w, a osoba niepelnosprawna nie ma szans dostania sig
do wydzialu edukacji. Dobudowane zostanie 2.000 m2, co powinno byd wykonane w ci4gu roku, a
do budynku zostan4przeniesione jednostki zCymsa, KoSciuszki, Sobieskiego i parE innych rueczy.
OdnoSnie pozyskiwania Srodk6w i inwestycji to pan Starosta pogratulowal pani Burmistrz
napisanie projektu o strefie gospodarczej. Starostwo przez lata zachgcalo gminy do napisania
takiego projektu. Jest to projekt dlugofalowy, dla os6b kt6re mySl4 nie w kategoriach kadencji.
Nastppnie Pan Starosta zadeklarowal, 2e uczyni wszystko co w jego mocy, aby ten projekt uzyskal
znaczqce wsparcie finansowe ze strony Starostwa. Starostwo planuje kilka inwestycji, z kt6rych
znacz;qcq bEdzie zainwestowanie 6 mIn zl w szpital przy ul. Sw. Jana. Zakupiono tomograf
komputerowy, kt6ry bEdzie pracowal 24 godziny na dobE przy ulicy 3 Maja. Jest pracownia
stymulator6w, a jesieni4 w szpitalu na Jana bEdzie otwarta nowoczesna pracownia hemodynamiki.
Starostwo startuje w przetargu do WRPO na rozbudowg szpitala, ale szanse s4 male. Z
ambitniejszych plan6w to budowa kompleksu na ul. Sobieskiego i Chrobrego, co podzielono na
dwa r6wnolegle etapy. Pierwszy to modernizacja budynku przy ulicy Sobieskiego, na co jest
opracowany projekt, a r6wnolegle bgdzie budowana hala widowisko - sportowa. W dalszej czE;fici
wypowiedzi pan Starosta poruszyl temat drog, gdzie ptzeznaczono najwiqksze Srodki w historii
powiatu. Projektem sztandarowym jest budowa drogi Witkowo - Wiekowo - Powidz. W tym roku
na pewno bgdzie wykonana nakladka bitumiczna na ulicy Palacowej w Czerniejewie. Dyrektor
Szczepafrski zapewnial, 2e po wykonaniu kanalizacji polowg jezdni calego odcinka wykona
starostwo, a druga polowg, jest wynegocjonowane z inwestorem, 2e tq drogg zrobi. Chodnik w
Pawlowie w tym roku bEdzie zrobiony i porEcze w Goraninie oraz wycinanie krzew6w, remont
nakladek, czy malowanie pas6w. Dulo uwagi poSwigca sig edukacji, bo w tej dziedzinie mozna
wiele dobrego zrobic. Wprowadzono bezwzglpdnq zasadg przeprowadzenia konkurs6w na
dyrektor6w szk6l powolano Centrum Ksztalcenia Ustawicznego. MieliSmy odwagE w spos6b
publiczny analizowal wyniki matur, czego efektem jest doksztalcanie uczni6w zdolnych, kt6rych
szkoly ,,tracily". Na najbliZszej sesje bqdq wprowadzane dodatkowe granty, przeznaczone na
dodatkowe lekcje dla mlodzieLy szkol ponadgimnazjalnych. Decyzja Rady w tym roku na sport
przeznaczono 600 tys. zl, z czego 200 tys. na sport kwalifikowany.

Pani Burmistrz przypomniala, Ze jeSli gmina sklada wniosek o wsparcie unijne to s4 w nim zawarte
koszty kwalifikowane i niekwalifilowane i z racji wykonania nawierzchni na ulicy Palacowej
mogliSmy wpisaq do koszt6w kwalifikowanych tylko to co zostanie ftzycznie zniszczone Drzez
wykonawcg w trakcie prowadzenia wykopu, w zwiqzku z czw to nie jest w 2adnym wypadku
polowa osi jezdni. MySmy prowadzili wielokrotnie rozmowy i otrzymaliSmy pismo, 2e w budzecie



na2009 rokzabezpieczono Srodki na wykonanie nakladki asfaltowej na II polowie ul. Palacowej i
prosi siE o zabezpieczenie funduszy na odtworzenie podbudowy i nawierzchni drogowej od osi
jezdni do jej zewngtrznej krawEdzi. Pani Burmistrz powiedzial, ze gdyby tak postqpila to bylaby
posqdzona o zle gospodarowanie Srodkami gminnymi.

Pan Starosta odpowiedzial, 2e ma ustne zapewnienie dyrektora Szczepariskiego, Ze polowE
nakladki wykona Starostwo a polowE wykonawca. Ponadto Pan Starosta poinformowal, ze
dokonano obliczenia ile potrzebnych byloby Srodk6w na wykonanie wszystkich dr6g bpd4cych we
wladaniu powiatu, kt6ry ma ponad 600 km drogz tego ok. 40 dr6g bitych i wyliczono,2e potrzeba
ok. 200 mln z-1. CaLy budzet Starostwa to 114 mln. zl. W tym roku przeznaczono na drogi na
inwestycje 4 mln. z], 2 mln. na remonty, czyli Lqcznie 6 mln. zl. Ceta wybudowania drogi o
szerokoSci 4 - 4,5 metra waha sig od 500 tys. zN do I mln. zl.

Radny M. Kulpiriski zapfial, cZy przy remoncie ulicy Palacowej bgd4 remontowane r6wnieZ
chodniki?

Pan Starostwa odpowiedzial, 2e chodniki sq rozpatrywane jako osobne zadante inwestycyjne.
Mohna liczyt na naprawQ chodnik6w, ale jeSli starczy Srodk6w to bEd4 chodniki polozone na
nowo.

Radny Sl. Zal<rzewski podziEkowal za wykonanie chodnika w Goraninie, za wyciEcie krzew6w na
terenie dr6g powiatowych i poprosil o sprecyzowanie, czy w Pawlowie bgdzie remont chodnika czy
wymiana?

Pan Starosta odpowiedzial,2e w Pawlowie od zatoki do posesji nr 3l bgdzie wymiana chodnika.

Radny Sl. Zakrzewski wnioskowal, 2e chodnik, polozony pomigdzy pierwszymi po prawej stronie,
jadqc od Gniezna, zabudowaniami dochodz4cy do l<rzy26wki Gniezno - Pierzyska jest bardzo
zniszczony przez p oj azdy .

Pan Starosta obiecal, 2e przedstawiony wniosek mocno rozwaLy, poszuka oszczEdno5ci i bpdzie
odpowiedZ.

Przewodniczqcy Rady nawiqzal do wypowiedzi Pana Starosty dotyczqcej przeksztalcertta
Mlodziehowego Domu Kultury z jednostki edukacyjnej w jednostkE kulturaln4. W zwiqzku z
organizowaniem na terenie Gminy Czerniejewo 62nych imprez Srodowiskolvych powiat
gnieZnieriski nie ma czego1, co m6glby zaprezerftowad w gminie, np. zespoly folklorystyczne,
zespoly nilodziehowe oraz inne wozmaicaj4ce spotkania. Na przykJad; jest szkola muzyczna w
Gnie1nie anauroczystoSci zorganizowarrej przez Radg Powiatu wystgpuje zesp6l ze Slupcy.

Starosta K. Ostrowski wyjaSnil, 2e przeksztalcenie MDK to bardzo glgboko przemySlana decyzja,
byla to plac6wka, kt6ra miala zajmowal siq krzewieniem kultury wSr6d rrrtodzie2y abyNaplac6wkq
edukacyjna z wszystkimi wadamii zaletanti: Karta Nauczyciela, 18 godzinny tydzieh pracy, 8
tygodniowy urlop. Finansowanie etat6w, a nie finansowanie zadah. Nam zaleZy, Zeby oferta
plac6wki byla skierowana od przedszkolak6w do student6w, Zeby bardziej integrowala i byla
widoczna w powiecie. Chcemy finansowa6 zadania i konkursy. Co roku do MDK dokladaliSmy 1
mln z-1. JesteSmy w bardzo dobrym kontakcie z dyrektorem szkoly muzycznej, organizujemy
koncert z kt6rego doch6d bEdzie przeznaczony na zakup instrument6w muzycznych i staramy sig
bardzo wspiera6 tq szkolE. We wspomnianym koncercie skorzystaliSmy z konkurencji i dlatego byl
zesp6l ze Slupcy.

Przewodniczqcy Rady zapytal, czy w przyszloSci bEdzie moZna skorzystai ze wsp6lpracy MDK i
wynaj46 zespol?

Pan Starostwa odpowiedzial, 2e w przyszNoSci bEdzie mohna zwr6ci(, siE o pomoc do MDK, kt6ry
bqdzie sig nazlr,val: ,,Scena to dziwna".
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